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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 07/2007 ORDINÀRIA DE L’AJUNT AMENT EN 
PLE CELEBRADA EL DIA 3 DE DESEMBRE DE 2007  
  
Identificació de la sessió: 
Núm. 07/2007 
Sessió: ordinària 
Data: 3 de desembre de 2007 
Horari: 21.00 a 24.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Mesquida Ferrando, Antoni 
Febrer Gelabert, Isabel 
Vecina Castillo, Andrés 
Mercant Nadal, Maria Antònia 
Rosselló Cerdà, Pedro 
Sureda Fons, Antonio 
Bosch Lliteras, Llorenç 
Riera Mascaró, Catalina 
Bover Sansó, Maria 
Julve Caldentey, Catalina 
Miquel Àngel Grimalt Vert 
García Boza, Salustiano 
Gomila Capó, Joan 
Amer Artigues, Bernat 
Gayà Riera, Sebastià 
Llodrà Gayà, Joan 
Garau Metzinger, Diana 
Roman Quetglas, Rosa Júlia 
Castellano Gallardo, José Miquel 
Francisca Maria Morey Fernández 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Incidències 
El Sr. Grimalt Vert s’incorpora durant el debat del punt número 6 de l’ordre del dia. 



 2

 
 
La batlia presidència obri la sessió i demana un minut de silenci amb motiu del darrer 
atemptat del grup terrorista ETA. 
 
Acte seguit el plenari els membres del Ple es posen empeus i guarden un minut de 
silenci. 
 
El batle explica que s’ha consensuat una declaració institucional sobre la violència de 
gènere i indica que procedeixi a la seva lectura la regidora Sra. Catalina Riera. 
 
Seguidament la regidora llegeix la declaració institucional amb el contingut literal 
següent: 
 
“Amb motiu de la celebració del Dia Internacional contra la violència cap a les dones el 
passat 25 de novembre de 2007, volem expressar el nostre rebuig més rotund a la 
violència de gènere. Una violència desgraciadament encara present a la nostra societat. 
La violència de gènere és una xacra que s’estén al llarg dels temps i travessa cultures, 
creences i societats provocant patiment a les dones independentment del seu nivell 
econòmic, de la seva formació, del seu origen o de la seva edat.  Aquesta dimensió 
globalitzant d’aquest tipus de violència  no ha d’esdevenir cap obstacle per actuar.   
Però massa sovint només ajuntam esforços en dies puntuals o assenyalats. No pot ser 
que dediquem gran part dels nostres discursos a grans paraules com la llibertat i la 
igualtat i, no obstant, quan és hora de fer feina, dia a dia i minut a minut perquè mai més 
cap dona es pugui sentir altra cosa que el que és, una persona, ens quedem aturats 
esperant una altra reacció, una altra ferida, una altra mort.  
 
Tothom, de manera individual o col·lectiva, en l’àmbit social, polític o institucional pot, 
i té l’obligació, de fer alguna cosa contra aquesta xacra.  És una tasca de totes i tots.  
Una tasca que requereix de la prevenció, de l’educació i la promoció de valors d’igualtat 
en les relacions de gènere.  Una tasca pedagògica que interpel·la els nostres joves, les 
escoles, els instituts, les entitats veïnals, culturals, de tota casta i demana un esforç de 
responsabilitat en el tractament de la informació, als creadors d’opinió i mitjans de 
comunicació social. 
 
Per  això els grups Municipals de l’Ajuntament de Manacor presenten al Ple la següent 
 
DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 
 

• El nostre més ferm rebuig a tots els actes de violència de gènere. 
• Reforçar les polítiques de gènere i igualtat d’oportunitats que permeten 

identificar i superar les desigualtats entre dones i homes i les relacions de poder 
existents. 
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• Continuar amb la definició d’estratègies i el desplegament dels recursos 
necessaris que vagin minvant els efectes que aquesta violència té sobre les dones 
en particular i, al capdavall, sobre tota la ciutadania.    

• Mantenir i millorar aquelles mesures educatives, preventives i de sensibilització 
que es duen a terme, que situen la desigualtat entre dones i homes com a la causa 
central de la violència i que ens permeten qüestionar les idees i creences sexistes 
presents en la nostra societat; fomentant una educació basada en els valors del 
diàleg, el respecte i la tolerància. 

• Vetllar pel compliment dels drets a la informació, a l’assistència social integral i 
a l’assistència jurídica gratuïta que tenen totes les dones víctimes de la violència 
de gènere. 

• Per acabar volem expressar la nostra solidaritat amb totes les dones que pateixen 
o han patit violència, i el nostre record per a totes aquelles que al llarg d’aquests 
anys han mort assassinades a mans de les seves parelles o exparelles.  Per totes 
elles el nostre  més sentit respecte i homenatge. 

 
Manacor, 3 de desembre de 2007” 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació acta núm. 6/2007 ordinària - Mandat 2007-2011. 
2. Donant compte del llibre de les resolucions dictades en el mes d’octubre de 2007. 
3. Donant compte de la resolució de la Presidència de la Fundació Pública del Teatre 
Municipal de Manacor de modificació de crèdits de generació de crèdits per majors 
ingressos núm. 1. 
4. Donant compte de la resolució de la Presidència del Patronat Municipal d’Esports 
sobre modificació de crèdits per transferència núm. II. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme 
5. Sobre aprovació projecte de legalització de liquidació i altres obres corresponent al 
projecte modificat de pavimentació de la pista d’atletisme i construcció de grades i serveis 
a la zona esportiva de la Torre dels Enagistes de Manacor i reconeixement extrajudicial de 
crèdits. 
6. Sobre aprovació projecte de legalització d’acondicionament i tancament d’una zona 
verda de s’Illot i reconeixement extrajudicial de crèdits. 
7. Sobre aprovació de projecte de legalització de liquidació i altres obres corresponent al 
projecte modificat de remodelació del camp de futbol i voltadora a la zona esportiva de la 
Torre dels Enagistes de Manacor i reconeixement extrajudicial de crèdit. 
8. Reconeixement judicial de crèdits. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Serveis 
9. Sobre reconeixement de crèdits. 
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10. Sobre revisió de preus de la concessió de la gestió del serveis públics municipals de 
recollida i transport de residus a les plantes de tractament corresponent, gestió dels parcs 
verds i neteja viària del municipi de Manacor. 
11. Sobre aprovació inicial del Reglament del Cos de voluntaris per a la promoció i suport 
medioambiental de Manacor. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura 
12. Sobre nominació de carrers de la urbanització Pinars de Murada. 
13. Sobre nomenament de la plaça des Pedregar de Manacor. 
14. Sobre nomenament de la plaça de l’Aljub de Porto Cristo. 
 
Diversos 
15  Moció del grup municipal ALM-UM per a la realització del passeig de s’Illot que es va 
consensuar amb els veïns i entitats ciutadanes. 
16. Moció del grup municipal ALM-UM per a l’execució del centre de tecnificació de 
tennis de Manacor. 
17. Moció del grup municipal ALM-UM per al cobriment del torrent de Manacor en el 
tram comprés entre l’avinguda del Torrent i la Ronda de Felanitx. 
18. Moció dels grups municipals PP i AIPC sobre la puja del 26% de la taxa d’incineració 
aprovada pel Consell de Mallorca. 
19. Moció del grup municipal PSM-Esquerra-Verds sobre visita a l’edifici de Can Bauzà. 
20. Moció del grup municipal del PP per a la realització del passeig de s’Illot. 
21. Moció del grup municipal del PP per a l’execució del centre de tecnificació de tennis 
de Manacor. 
22. Moció del grup municipal del PP per al cobriment del torrent de Manacor en el tram 
comprés entre l’avinguda del Torrent i la Ronda de Felanitx. 
23. Moció del grup municipal del PP per aconseguir més efectius del Cos Nacional de 
Policia al nostre municipi. 
24. Moció dels grups municipals ALM-UM, PSM-Esquerra-Verds i PSIB-PSOE sobre 
increment de vigilància per afavorir la seguretat dels comerços i ciutadans del municipi. 
25. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Seguidament es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
1. Aprovació acta núm. 6/2007 ordinària - Mandat 2007-2011. 
 
El Ple acorda per unanimitat:   
 
Aprovar l’acta de la sessió número 6/2007 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat dia 5 de novembre de 2007. 
 
 
2. Llibre de les resolucions dictades en el mes d’octubre de 2007 
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El secretari dóna compte del llibre de les resolucions de la batlia dictades durant el mes 
d’octubre de 2007. 
 
El Sr. Gayà Riera formula les següents preguntes en relació als decrets:  a que es 
refereix la contractació de mobiliari per a una sala audiovisual a la Biblioteca 
Municipal, i que no li sembla bé que s’hagi adjudicat al Corte Inglés SA ja que a 
Manacor hi ha empreses capacitades.    Demana explicacions sobre el decret de despesa 
a justificar per un import de 6.500 euros.   
 
El batle contesta al Sr. Gayà Riera que en aquest moment no té els expedients 
administratius però que en el proper plenari es contestaran les preguntes. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia en el 
mes d’octubre de 2007, i que es troben inscrites amb els números 2544/2007 al 
2883/2007, ambdós incloses. 
 
 
3. Resolució de la Presidència de la Fundació Pública del Teatre Municipal de 
Manacor de modificació de crèdits de generació de crèdits per majors ingressos 
núm. 1. 
 
El secretari dóna compte de la resolució de la Presidència de la Fundació Pública del 
Teatre Municipal de Manacor de modificació de crèdits de generació de crèdits per 
majors ingressos núm. 1. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica la resolució. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència de la Fundació 
Pública del Teatre Municipal de Manacor de data 24 d’octubre de 2007 de modificació 
de crèdits de generació de crèdits per majors ingressos núm. 1, per un import total de 
101.824,00 euros. 
 
 
4. Resolució de la Presidència del Patronat Municipal d’Esports sobre modificació 
de crèdits per transferència núm. II 
 
El secretari dóna compte de la resolució de la Presidència del Patronat Municipal 
d’Esports sobre modificació de crèdits per transferència núm. II. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica la resolució. 
 
La Sra. Julve Caldentey fa esment que el Consell de Mallorca és el que més subvenció 
ha aportat a l’Ajuntament. 
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La Sra. Roman Quetglas manifesta que els conceptes que apareixen en el decret 
s’haurien de transcriure totalment i no de forma parcial. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta a la Sra. Roman Quetglas que els conceptes que estan 
transcrits en els decrets venen determinats per les aplicacions informàtiques, però que 
de totes maneres són perfectament comprensibles.  Finalment indica que si vol 
qualsevol aclariment pot proporcionar-li. 
 
La Sra. Julve Caldentey demana quin és l’edifici que el Patronat d’Esports ha deixat de 
llogar. 
 
El Sr. Bosch Lliteras li contesta que no s’ha deixat cap lloguer, sinó que senzillament es 
tracta d’aplicar un romanent d’una partida pressupostària. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de data 15 de novembre de 2007 de modificació de crèdits per 
transferència núm. II, per un import total de 1.531,87 euros. 
 
 
5. Urbanisme: aprovació projecte de legalització de liquidació i altres obres 
corresponent al projecte modificat de pavimentació de la pista d’atletisme i 
construcció de grades i serveis a la zona esportiva de la Torre dels Enagistes de 
Manacor i reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre aprovació 
projecte de legalització de liquidació i altres obres corresponent al projecte modificat de 
pavimentació de la pista d’atletisme i construcció de grades i serveis a la zona esportiva de 
la Torre dels Enagistes de Manacor i reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica de forma detallada el dictamen i el procés de modificació del 
projecte i fa constar que hi ha una memòria explicativa on es reflexen els imports de les 
unitats d’obra que s’han de pagar a l’empresa adjudicatària.   Finalment recorda que es du 
a plenari perquè l’import de la liquidació definitiva supera el 10% del pressupost 
d’adjudicació. 
 
El Sr. Castellano Gallardo recrimina l’actuació municipal de reconeixement extrajudicials 
de crèdits perquè s’ha convertit en una pràctica habitual i en tots els plenaris hi ha 
reconeixements extrajudicials.   Aquesta actuació municipal perjudica a la resta 
d’empreses ja que si sapiguessin que es poden incrementar el preu del contracte 
s’haguessin pogut presentar a la licitació. 
 
El Sr. Gayà Riera tampoc està d’acord amb aquest sistema de reconeixement extrajudicial 
ja que només està previst per a casos excepcionals i, en canvi, ara s’ha convertit amb una 
actuació habitual de l’Ajuntament.  Recorda que les obligacions entre l’Ajuntament i el 
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contractista venen determinades pel contracte, i, en aquests casos, no és aplicable la teoria 
de l’enriquiment injust.   Finalment afirma que s’està perjudicant a altres contractistes i que 
l’actuació municipal és il·legal. 
 
La Sra. Julve Caldentey coincideix amb les posicions indicades pel Sr. Castellano i el Sr. 
Gayà i recorda que en aquest mandat ja s’han pagat amb aquest procediment 1,5 milions 
d’euros.   Assenyala que l’equip de govern no pot continuar d’aquesta forma, incomplint la 
legislació de Contractes i la d’Hisendes Locals, per la qual cosa anuncia que el seu grup 
s’abstindrà, però adverteix que de continuar així el seu grup municipal actuarà davant la 
jurisdicció corresponent. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que aquestes obres provenen d’un contracte adjudicat l’any 
2002 i que aquest increment és degut a que s’han fet més unitats d’obra que les que 
estaven previstes en el projecte, per tant, l’empresa adjudicatària no ha cobrat més.  
Finalment diu que les obres estan justificades pel tècnic director de les obres. 
 
En aquest moment s’incorpora el Sr. Grimalt Vert. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta al Sr. Castellano que aquest reconeixement es refereix a un 
augment de les medicions de l’obra projectada, ja que entén que les obres s’han de fer ben 
fetes.   Recorda als grups de l’oposició que avui estan reproduint el debat de fa dos mesos 
quan el ple aprovà les modificacions de crèdit.   Finalment recrimina als grups de 
l’oposició la demagògia en aquest assumpte. 
 
El Sr. Castellano Gallardo assenyala que quan una persona fa un pressupost es preocupa 
que sigui correcte i tracta de preveure tots els imprevistos.  Insisteix que  l’equip de govern 
no pot jugar amb els doblers del poble i que les obres s’haurien d’ajustar al projecte.   
 
El Sr. Gayà Riera creu que en aquests casos que hi ha tanta desviació entre el projecte 
original i el definitiu s’hauria de tornar a contractar.  També anuncia que en el cas de 
continuar l’equip de govern amb aquest sistema irregular acudiran als tribunals. 
 
La Sra. Julve Caldentey recorda que segons els informes que consten a l’expedient la 
tramitació d’aquests modificats de les obres és irregular i que està totalment en desacord 
que l’Ajuntament contracti a dit. 
 
El batle recorda que aquest projecte s’inicià l’any 2002, és a dir, fa ara dues legislatures i 
que només adjudicades les obres es varen detectar una sèrie d’errades a l’estat de 
medicions, per la qual cosa es varen augmentar determinades partides ja pressupostades.  
Aquesta situació indica que, per desgràcia, succeeix moltes vegades en els projectes i 
recorda entre altres el projecte de reforma de l’Hipòdrom i el de la plaça de Sant Jaume, on 
hi varen haver importants desviacions del pressupost inicialment previst.  Afirma que no hi 
ha cap mala voluntat de l’equip de govern i que ara el que s’està fent és pagar per més 
obra, i donar legalitat a l’actuació.   Insisteix que els problemes que varen sortir de l’obra 
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eren de caràcter tècnic i no polític i que en cap cas es pot considerar la contractació com 
il·legal. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), sis vots en contra (PSM-
Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
1r. Aprovar el projecte de legalització de liquidació i altres obres corresponents al projecte 
modificat de pavimentació de la pista d’atletisme i construcció de grades i serveis a la zona 
esportiva de la Torre dels Enagistes de Manacor, per un import de 221.925,79 euros, IVA 
inclòs, redactat per l’arquitecte municipal Sr. Joan Pascual Femenias. 
 
2n. Reconèixer extrajudicialment el crèdit per no haver-se tramitat el corresponent 
expedient de contractació, i, per tant, aprovar la factura presentada pel Melchor Mascaró 
SA per un import de 221.925,79 euros, IVA inclòs, corresponent a l’execució de les obres 
definides en el projecte de legalització a que s’ha fet referència a l’apartat anterior, amb 
càrrec a la partida 60.432.60279 del Pressupost de 2007, ADO número d’operació 
200700033122. 
 
 
6. Urbanisme: aprovació projecte de legalització d’acondicionament i tancament 
d’una zona verda de s’Illot i reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre 
aprovació projecte de legalització d’acondicionament i tancament d’una zona verda de 
s’Illot i reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica que es tracta d’una obra que no supera els 30.000 euros i que, 
en conseqüència, podria realitzar-se directament, però quan es varen executar no hi havia 
partida pressupostària. 
 
El Sr. Castellano Gallardo indica que quan els projectes es fan defectuosos s’hauria de 
demanar responsabilitats als tècnics redactors, i que l’execució de les obres s’han d’ajustar 
al projecte. 
 
El Sr. Gayà Riera està en contra del dictamen perquè s’han adjudicat les obres a dit. 
 
El Sr. Grimalt Vert acusa a l’equip de govern d’haver fet una obra il·legal sense perjudici 
que suposi una millora per a s’Illot.  Creu que l’Ajuntament ha de donar llum i ha de 
complir la legalitat, ja que quan un particular executa una obra sense llicència se li obri un 
expedient d’infracció urbanística. 
 
El Sr. Bosch Lliteras estima que les manifestacions vessades sobre aquest assumpte són 
demagògies i es reafirma en la necessitat d’executar aquestes obres urgentment perquè hi 
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havia un risc per als al·lots, per tant no és una qüestió de capritx sinó d’exercici de 
responsabilitat.  
 
El Sr. Grimalt Vert entén que l’obra executada era necessària però que l’Ajuntament ha de 
complir la legalitat. 
 
El Sr. Bosch Lliteras insisteix que les obres venen motivades per una situació de 
responsabilitat de l’equip de govern. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), sis vots en contra (PSM-
Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
1r. Aprovar el projecte de legalització d’acondicionament i tancament d’una zona verda de 
s’Illot ubicada al carrer Dentol, per import de 20.019,01 euros, IVA inclòs, redactat per 
l’arquitecte tècnic municipal Sr. Joan Cortés Rosselló. 
 
2n. Reconèixer extrajudicialment el crèdit per no haver-se tramitat el corresponent 
expedient de contractació, i, per tant, aprovar la factura presentada pel Melchor Mascaró 
SA per un import de 20.019,01 euros, IVA inclòs, corresponent a l’execució de les obres 
definides en el projecte de legalització a que s’ha fet referència a l’apartat anterior, amb 
càrrec a la partida 60.432.60277 del Pressupost de 2007, ADO número d’operació 
200700033121. 
 
 
7. Urbanisme: aprovació de projecte de legalització de liquidació i altres obres 
corresponent al projecte modificat de remodelació del camp de futbol i voltadora a la 
zona esportiva de la Torre dels Enagistes de Manacor i reconeixement extrajudicial 
de crèdit. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre 
aprovació de projecte de legalització de liquidació i altres obres corresponent al projecte 
modificat de remodelació del camp de futbol i voltadora a la zona esportiva de la Torre 
dels Enagistes de Manacor i reconeixement extrajudicial de crèdit. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica el dictamen de la Comissió. 
 
La Sra. Roman Quetglas no està d’acord amb aquesta actuació municipal ja que repeteix 
les actuacions indicades anteriorment.   Creu que és necessari fer una auditoria de 
l’Ajuntament i per aquest motiu han presentat una moció. 
 
El Sr. Gayà Riera també està en desacord i creu que només són justificables les actuacions 
urgents de l’Ajuntament com és el cas de la moció que presenta el PP sobre les obres que 
s’han d’executar en els camins a conseqüència dels danys produïts a les darreres 
inundacions.  
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La Sra. Julve Caldentey indica que aquesta actuació municipal és irregular i acusa a l’equip 
de govern de convertir els reconeixements extrajudicials en una actuació habitual.  
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que tot l’increment de les obres està totalment justificat als 
informes que consten a l’expedient. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), sis vots en contra (PSM-
Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
1r. Aprovar el projecte de legalització de liquidació i altres obres corresponent al projecte 
modificat de remodelació del camp de futbol i voltadora a la zona esportiva de la Torre 
dels Enagistes de Manacor, per un import de 214.071,70 euros, IVA inclòs, redactat per 
l’arquitecte municipal Sr. Joan Pascual Femenias. 
 
2n. Reconèixer extrajudicialment el crèdit per no haver-se tramitat el corresponent 
expedient de contractació, i, per tant, aprovar la factura presentada pel Melchor Mascaró 
SA per un import de 214.071,70 euros, IVA inclòs, corresponent a l’execució de les obres 
definides en el projecte de legalització a que s’ha fet referència a l’apartat anterior, amb 
càrrec a la partida 60.432.60278 del Pressupost de 2007, ADO número d’operació 
200700033120. 
 
 
8. Urbanisme: reconeixement extrajudicial de crèdits 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre 
reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica el dictamen. 
 
El Sr. Castellano Gallardo diu que fa uns dies passajant per un centre comercial va 
comprovar que es podia moblar un habitatge per 12.000 euros i ara, amb aquest 
reconeixement, per un quants mobles s’està pagant una elevada quantitat de doblers, la 
qual cosa li dona una sensació de malgastament.  
 
La Sra. Febrer Gelabert li contesta que les factures que es presenten a reconeixement 
extrajudicial provenen de la passada legislatura i que es va efectuar la despesa sense 
partida pressupostària, però afirma que no es varen comprar a la lleugera, sinó que es varen 
consultar a tres empreses de Manacor. 
 
El Sr. Gayà Riera anuncia que s’abstindrà perquè aquests mobles s’han comprat a 
Manacor. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions (PSM-
Esquerra-Verds, Grup Municipal Socialista i ALM-UM): 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits per no haver-se tramitat el corresponent expedient 
de contractació, i, per tant, aprovar les factures presentades per la mercantil Grup Ofimàtic 
SA que seguidament es detallen, amb càrrec als números d’operació que consten a la 
relació O número 200700000464 de data 28.11.2007, tipus 10-ADO: 
 
Fra. número 8252, per import de 1.943,08 euros 
Fra. número 8536 per import de 1.301,45 euros 
Fra. número 8700 per import de 416,54 euros 
Fra. número 8578 per import de 1.381,41 euros 
Fra. número 8251 per import de 2.674,18 euros 
Fra. número 7645 per import de 2.674,18 euros 
Fra. número 8868 per import de 652,38 euros 
 
 
9. Serveis Públics. reconeixement de crèdits. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre 
reconeixement de crèdits.  
 
El Sr. Bosch Lliteras explica de forma detallada les factures que són objecte de 
reconeixement extrajudicial. 
 
La Sra. Morey Fernández insisteix que es torna estar davant d’unes irregularitats de 
l’Ajuntament, però li crida l’atenció el fraccionament de les factures de Dielectro Balear, 
pensa que una factura de Suasi de 17 de setembre està repetida i demana si les factures que 
es paguen a Autosangar són reingressades a l’Ajuntament a través de les taxes 
corresponents. 
 
El Sr. Gayà Riera afirma que l’Oficial Major, Sra. Fuster, va advertir a la Comissió 
Informativa que no es podia continuar amb aquest sistema de reconeixement extrajudicial.  
Afirma que la nau que utilitza l’Ajuntament com a dipòsit de vehicles no té contracte i 
qualsevol dia pot finalitzar amb el greu problema que ocasionarà.  Assenyala que l’altra dia 
demanà a l’Oficial Major, Sra. Fuster, sobre quins solars disposava l’Ajuntament i la 
resposta que va obtenir era que no ho sabia, la qual cosa li sembla escandalós. Per acabar, 
també recorda que segons l’informe de la TAG Sra. Pons Taberner el reconeixement 
extrajudicial és excepcional. 
 
La Sra. Julve Caldentey pregunta amb relació a les factures d’Autosangar SL si s’ha tret a 
concurs el servei de recollida de vehicles. 
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El Sr. Rosselló Cerdà contesta que es va fer una licitació pública per a la contractació de la 
recollida de vehicles i va ser adjudicatari Autosangar SL. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica que és difícil treure a concurs el subministrament de material 
elèctric, però que, malgrat això, s’està estudiant.   Pel que fa a la nau de dipòsit de vehicles, 
contesta que l’Ajuntament ha realitzar diverses licitacions per llogar una nau però han 
quedat desertes.  Quan a les dues factures de 17 de setembre, no hi ha cap errada, sinó que 
hi va haver un canvi de societat i les va presentar la nova societat amb la mateixa data.   Al 
Sr. Gayà Riera li contesta que l’Ajuntament té perfectament localitzats tots els solars de la 
seva propietat. 
 
El Sr. Gayà Riera insisteix que des de la Secretaria se li va informar que no sabien on es 
trobaven els solars. 
 
El batle demana al secretari que expliqui si és certa l’afirmació del Sr. Gayà. 
 
El secretari contesta que l’Ajuntament té tots els solars de la seva propietat inscrits en el 
Registre de la Propietat, però que no obstant, l’inventari de béns no està actualitzat i que 
s’està fent feina al respecte. 
 
El Sr. Amer Artigues indica que en aquests moments l’Ajuntament no disposa de terrenys 
per fer una nau, però que com a conseqüència de l’execució del Pla Parcial del Polígon 15 
es cediran a l’Ajuntament dos solars. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), sis vots en contra (PSM-
Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM): 
 

A 
 

Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per  quan  no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació  i, conseqüentment aprovar les factures que a continuació es 
relacionen presentades per l’empresa DIELECTRO BALEAR SA  amb el NIF 
A07004864, corresponent  al proveïment de materials per als electricistes de la brigada 
municipal  (manteniment enllumenat públic i edificis municipals), per un import total de 
13.486,69 euros (relació O número 200700000456, tipus 10-ADO de data 27.11.2007): 
 

Factura núm. Data Import total   (IVA inclòs) 
FA07/29205 15/09/2007 2455,69 € 
FA07/30825 30/09/2007 3611,56 €  
FA07/32502 15/10/2007 5932,82 €  
FA07/34239 31/10/2007 1486,62 € 

 TOTAL 13486,69 € 
 

B 



 13

 
Reconèixer extrajudicialment els crèdit, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació i, conseqüentment aprovar la factura  que a continuació es 
relaciona presentades per l’empresa “Suasi Mora, SA” amb el CIF A07149883 per la 
quantitat total de 4.347,00 € (relació O número 200700000456, tipus 10-ADO de data 
27.11.2007) 

 
Empresa Factura número Data Import 
Suasi Mora 23 2.juliol.2007 4.347,00 
  total 4.347,00 

 
C 

 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació i, conseqüentment aprovar les factures que a continuació es 
relacionen presentades per l’empresa “Suasi de Management, SA” amb el CIF 
A07591910, per la quantitat total de 18.153,08 €  (relació O número 200700000456, 
tipus 10-ADO de data 27.11.2007) 
 

Empresa Factura Data Import 

Suasi Management, SA 3 17-sept-07          4.538,27 € 

Suasi Management, SA 6 17-sept-07          4.538,27 € 

Suasi Management, SA 9 1-oct-07          4.538,27 € 

Suasi Management, SA 12 5-nov-07          4.538,27 € 

    Total         18.153,08 € 
 

D 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació i, conseqüentment aprovar les factures que a continuació es 
relacionen presentades per l’empresa “Autosangar, SL” amb el CIF B07281223 per la 
quantitat total de 31.056,72 € (relació O número 200700000456, tipus 10-ADO de data 
27.11.2007) 
 

Empresa         Factura Data Import 

Autosangar SL 6071073 30-jun-07          7.650,11 € 

Autosangar SL 6071255 31-jul-07          6.920,79 € 

Autosangar SL 6071455 31-ago-07          4.699,72 € 

Autosangar SL 6071584 30-set-07          4.922,87 € 

Autosangar SL 6071670 31-oct-07          6.863,23 € 

  Total         31.056,72 € 
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E 

 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació i, conseqüentment aprovar les factures que a continuació es 
relacionen presentades per l’empresa “Balizamientos y Señalizaciones Mallorca, SL” 
amb el CIF B07818818 per la quantitat total de 4.878,64 € (relació O número 
200700000456, tipus 10-ADO de data 27.11.2007) 
             

Empresa Factura        Data Import 

Balizamientos y Señalizaciones Mallorca 06.1288 20-nov-06       2.531,12 € 

Balizamientos y Señalizaciones Mallorca 07.1038 31-gen-07       1.266,08 € 

Balizamientos y Señalizaciones Mallorca 07.1139 30-abr-07       1.081,44 € 

  Total        4.878,64 € 
 
 
10. Serveis Públics: revisió de preus de la concessió de la gestió del serveis públics 
municipals de recollida i transport de residus a les plantes de tractament 
corresponent, gestió dels parcs verds i neteja viària del municipi de Manacor. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Públics sobre 
revisió de preus de la concessió de la gestió del serveis públics municipals de recollida i 
transport de residus a les plantes de tractament corresponent, gestió dels parcs verds i 
neteja viària del municipi de Manacor. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC i PSM-Esquerra-Verds) i 
sis abstencions (ALM-UM i Grup Municipal Socialista): 

 
Aprovar la sol·licitud de la concessionària UTE MANACOR (LUMSA Y FCC.SA)  de 
data 8 d’agost de 2007 de revisió de preus de la concessió de la gestió dels serveis 
públics municipals de recollida i transport de residus a les plantes de tractament 
corresponents, gestió dels parcs verds, neteja viària  del municipi de  Manacor amb 
efectes a 1 de gener de  2007,  segons l’aplicació de la fórmula polinòmica establerta al 
plec de clàusules administratives que regula la concessió , sent el percentatge a aplicar a 
l’alça d’un 1,85 %, i al preu anual del contracte revisat amb efectes de l’1 de gener de 
2007  d’ un import de 2.561.991,93 €  euros IVA inclòs.. 
 
 
11. Serveis Públics: aprovació inicial del Reglament del Cos de voluntaris per a la 
promoció i suport medioambiental de Manacor 
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El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Públics sobre 
aprovació inicial del Reglament del Cos de voluntaris per a la promoció i suport 
medioambiental de Manacor. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica el contingut del Reglament. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord amb la creació d’aquest Cos de Voluntaris, però 
espera que tengui més èxit que el Cos de Voluntaris de Protecció Civil, que només es 
limita a substituir funcions de la Policia Local.  Per altra banda, assenyala que aquest Cos 
de Voluntaris implicarà una despesa i anuncia que s’abstindran per estudiar el Reglament 
més profundament. 
 
El Sr. batle mostra la seva disconformitat amb la intervenció de la Sra. Roman Quetglas i 
afirma que l’Agrupació de Protecció Civil fa una bona feina, i sempre està disposat a 
col·laborar amb l’Ajuntament en els casos que s’activa qualsevol situació de risc. 
 
El Sr. Gayà Riera anima a tots els regidors perquè es presentin com a voluntaris d’aquest 
Cos de promoció i suport medioambiental de Manacor. 
 
La Sra. Julve Caldentey dóna el seu suport al Reglament, la qual cosa no implica que 
puguin presentar suggeriments per millorar-lo.   Destaca que és molt important la formació 
d’aquest Cos de Voluntaris.   
 
El Sr. batle recorda que la Llei de voluntarietat de la comunitat autònoma encara no s’ha 
desplegat.  Coincideix amb la Sra. Julve Caldentey que la part de formació del voluntariat 
és molt important. Finalment diu que s’està estudiant la creació d’un voluntariat social. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i PSM-
Esquerra-Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista): 
 

 
1r. Aprovar inicialment  el Reglament  del Cos de voluntaris per a la promoció i suport 
ambiental de Manacor. 

 
2n. Exposar per un termini de 30 dies hàbils l’acord d’aprovació inicial, mitjançant la 
seva publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis d’aquest 
Ajuntament als efectes que el veïnatge i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions. En el cas que, 
transcorregut el termini no s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment, s’entendrà 
definitivament aprovat, de forma automàtica sense necessitat d’un nou acord exprés, 
l’acord inicial adoptat. 
 
3r. Donar audiència prèvia en el termini de 10 dies hàbils a les associacions veïnals i de 
defensa de les persones consumidores i usuàries establertes a l’àmbit territorial del 
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terme municipal de Manacor que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i les finalitats de les quals guardin relació directa amb l’objecte 
de l’esmentat  Reglament, que s’adjunten com annex a aquest dictamen. 
 
 
REGLAMENT DEL COS DE VOLUNTARIS PER A LA PROMOCIÓ I  
SUPORT AMBIENTAL 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El Fòrum Ciutadà de l’Agenda Local 21 de Manacor, mitjançant la comissió de qualitat 
ambiental, educació ambiental i mobilitat, a la sessió 1/2005 de 25 d’octubre, decidí 
incorporar un nou projecte en el Pla d’Acció Anual 2006 anomenat Cos de Voluntaris 
per a la promoció i suport ambiental (projecte 243), el qual fou considerat de màxima 
prioritat (AM). 
 
El Ple de l’Ajuntament de Manacor, en el marc de l’Agenda Local 21, aprovà el Pla 
d’Acció Anual 2006 en data 6 de febrer de 2006, i el Pla d’Acció Anual 2007 en data 7 
de maig de 2007. En aquests dos darrers plans anuals el projecte 243 Cos de Voluntaris 
per a la promoció i suport ambiental ha mantingut la categoria de màxima prioritat 
(AM). 
 
A l’any 2006 i principis de 2007, l’Ajuntament de Manacor realitzà tasques de difusió 
sobre la iniciativa referent a la posada en marxa del Cos de voluntaris amb l’elaboració 
d’un fulletó i amb la participació a fires i tallers de Manacor, on s’informava als 
ciutadans de les característiques i el funcionament del futur voluntariat. Actualment hi 
ha una borsa amb aproximadament 20 ciutadans interessats en participar en aquesta 
iniciativa. 
 
Amb el propòsit de fomentar i augmentar la participació desinteressada de la ciutadania, 
de forma organitzada i lliure, en la promoció i suport ambiental al terme municipal de 
Manacor, mitjançant el desenvolupament d’activitats relacionades amb la millora del 
medi ambient, és necessari un reglament que permeti el funcionament del Cos de 
voluntaris. Aquest Cos disposarà així d’unes normes que han de regular la relació entre 
l’Ajuntament i els voluntaris, de manera que es garanteixi una col·laboració eficaç i 
organitzada. 
 
CAPÍTOL I. DISPOSICIONS GENERALS 
  
Article 1. Objecte 
 
L’objecte d’aquest reglament és fomentar la participació altruista de la ciutadania, de 
forma organitzada i lliure, en activitats relacionades amb la promoció i suport 
d’activitats per a la millora del medi ambient en el terme municipal de Manacor. 
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Article 2. Àmbit d’actuació 
 
El Cos de voluntaris actuarà de forma prioritària i regular dins el terme municipal de 
Manacor. 
 
Article 3. Règim jurídic 
 
1. Tenint en compte el caràcter altruista i desinteressat de les funcions dels voluntaris, 
no els serà d’aplicació la legislació laboral vigent d’acord amb el que disposa l’article 
1.3 d) de l’Estatut de Treballadors. Tampoc no els serà d’aplicació l’ordenament jurídic 
estatutari dels funcionaris públics. 
 
2. En el moment d’ingressar al Cos de voluntaris signaran un document al qual 
reconeixeran el caràcter altruista i voluntari de la seva activitat, de manera que no 
podran rebre cap tipus de retribució salarial per la realització de la seva tasca. 
 
Article 4. Funcions 
 
Són funcions del cos de voluntaris: 
 
1. Les activitats de millora ambiental: 
 

a) Participació en tasques puntuals de neteja de l’entorn urbà i rural. 
 
b) Intervenció en jornades de reforestació, manteniment, control i recuperació de 
la vegetació. 

 
2. La conscienciació ambiental: 

 
a) Suport en iniciatives de caire mediambiental com el punt d’informació 
ambiental i foment del reciclatge (ecopunt), fires i promocions específiques. 
 
b) Foment de la protecció i recuperació dels valors dels espais naturals. 
 
c) Col·laboració en tasques de sensibilització i bones pràctiques ambientals a 
l’entorn urbà i rural. 

 
3. La vigilància ambiental: 

 
a) Observació a l’àmbit urbà de l’estat de l’arbrat viari, parcs públics, zones 
verdes, abocaments, higiene dels carrers i contenidors. 
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b) Observació a l’àmbit rural de l’estat de la vegetació, la fauna, el litoral, els 
torrents, amb especial atenció als espais naturals protegits. 
 

 
CAPÍTOL II. ADQUISICIÓ I PÈRDUA DE LA CONDICIÓ DE V OLUNTARI 
  
Article 5. Requisits 
 
Els requisits per a ser admès al Cos de voluntaris són: 
 

1. Tenir 16 anys o més d’edat. 
2. Trobar-se en una situació regular de residència a Espanya. 

  
Article 6. Procediment d’admissió 
 
1. Per a ser admès al Cos de voluntaris cal presentar a l’Ajuntament de Manacor una 
sol·licitud, acompanyada d’una fotocòpia del document nacional d’identitat o 
equivalent, dues fotografies i un full normalitzat de compromís signat pel sol·licitant i, 
si és menor d’edat, per una persona titular de la seva tutela. 
 
2. Un cop presentada la documentació esmentada al paràgraf anterior la persona 
sol·licitant es considerarà admesa provisionalment i començarà un període de prova de 
sis mesos. 
 
3. La batlia, o regidoria en que hagi delegat les competències en matèria de Medi 
Ambient, dictarà periòdicament una resolució que aprovarà la relació d’admesos que 
hagin superat el període de prova, el que suposarà el seu ingrés al Cos de voluntaris. 
 
Article 7. Pèrdua de la condició de voluntari 
 
1. La pèrdua de la condició de voluntari es produeix: 
 

a) A petició pròpia, mitjançant renúncia escrita. 
b) Per expulsió. 
c) Per defunció. 

 
2. Les causes que donaran lloc a l’expulsió i a la pèrdua de la condició de voluntari són: 

 
a) Utilitzar o exhibir indegudament les identificacions del Cos de voluntaris. 
b) L’abús d’autoritat, aprofitant-se de la condició de membre del Cos de  
voluntaris. 
c) L’agressió de paraula o d’obra a qualsevol ciutadà o membre del Cos de 
voluntaris. 
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d) Deixar de complir per tres vegades les funcions que se li hagin encomanat, les 
directrius rebudes per part del personal de l’Ajuntament o qualsevol de les 
disposicions establertes en aquest reglament. 
e) Deixar de trobar-se en una situació regular de residència a Espanya. 
f) Haver estat condemnat per qualsevol acte delictiu. 

 
3. L’expulsió es tramitarà en expedient individual i amb audiència prèvia a la resolució. 
 
CAPÍTOL III. DRETS I OBLIGACIONS 
 
Article 8. Drets 
 
1. Els membres del Cos de voluntaris tenen el dret d’utilitzar els distintius, carnets i 
equips del Cos, en tots els actes per als quals siguin requerits. 
 
2. També tenen el dret i el deure de rebre la formació adequada per a desenvolupar 
l’activitat assignada. 
 
3. Els membres del Cos de voluntaris són beneficiaris d’una pòlissa d’assegurança 
contra els accidents que es produeixin en les activitats en què participin. 
 
Article 9. Obligacions 
 
Les obligacions pròpies dels Voluntaris són: 
 
1. Dur a terme les tasques encomanades pel seu monitor, i complir les disposicions del 
present reglament i les que, per a la bona marxa dels serveis, es dictin. 
 
2. Desenvolupar les activitats de caràcter ambiental acordades prèviament amb els 
monitors. 
 
3. Portar, quan estan de servei, la documentació que acredita la seva pertinença al Cos 
de voluntaris i mantenir el seu equip personal en bon estat de neteja i conservació. 
 
4. Intervenir en els actes dels quals poden derivar-se possibles infraccions de les 
disposicions vigents en matèria medi ambiental. 
 
5. Abstenir-se d’utilitzar els distintius, carnets i equips del Cos fora de les activitats de 
voluntariat designades. 
 
CAPÍTOL IV. ORGANITZACIÓ I RECURSOS 
  
Article 10. Adscripció 
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El Cos de voluntaris estarà adscrit a l’àrea que gestioni les competències municipals de 
Medi Ambient a l’Ajuntament. Aquesta àrea farà un seguiment continu de les activitats 
desenvolupades. 
 
Article 11. Activitat 
 
El Cos de voluntaris actuarà durant tot l’any, principalment durant els caps de setmana. 
 
Article 12. Organització 
 
1. La batlia nomenarà un coordinador del Cos de voluntaris per a què realitzi totes 
aquelles tasques referents a disseny, organització, desenvolupament i finalització de les 
activitats, de forma coordinada amb l’àrea de Medi Ambient. 
 
2. Els membres del Cos realitzaran les activitats assignades en grups no inferiors a 2 
persones. 3. Hi haurà un monitor per a cada 8 membres del Cos de voluntaris. 
 
Article 13. Assegurança 
 
Es contractarà una pòlissa d’assegurança d’accidents per cobrir als voluntaris i 
monitors. 
 
Article 14. Carnet identificatiu 
 
Es lliurarà a cada voluntari un carnet identificatiu que haurà de dur quan realitzi les 
funcions que li són pròpies. 
 
DISPOSICIÓ FINAL PRIMERA 
 
En tot allò que no estigui previst en aquest reglament serà d’aplicació supletòria el 
reglament de voluntariat ambiental de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears o la 
normativa que el complementi, el desenvolupi o el substitueixi. 
 
DISPOSICIÓ FINAL SEGONA 
 
Aquest reglament entrarà en vigor al cap de quinze dies hàbils d’haver estat publicat al 
Butlletí Oficial de les Illes Balears i regirà de forma indefinida fins a la seva derogació o 
modificació. 
 
 
12. Cultura: nominació de carrers de la urbanització Pinars de Murada. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa de Cultura sobre 
nominació de carrers de la urbanització Pinars de Murada. 
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La Sra. Febrer Gelabert explica els criteris que s’han aplicat per a la nominació dels carrers 
d’acord amb els informes que consten a l’expedient. 
 
La Sra. Roman Quetglas anuncia que s’abstindrà perquè el seu grup està en contra del 
projecte d’urbanització. 
 
La Sra. Garau Metzinger manifesta que si bé està en contra de la urbanització està d’acord 
amb la nova nominació dels carrers i demana que s’haurien de normalitzar els carrers de 
Manacor. 
 
El Sr. Grimalt Vert assenyala que s’abstindrà perquè no vol participar en qualsevol 
actuació que afecti a aquesta urbanització, ja que el 10% d’aprofitament urbanístic es va 
convertir en només 50 milions de pessetes. 
 
La Sra. Febrer Gelabert contesta a la Sra. Roman i al Sr. Grimalt que en el seu moment ja 
es varen donar totes les explicacions pel que fa a aquesta urbanització i que s’ajustava a la 
legalitat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC i PSM-Esquerra-Verds) i 
sis abstencions (Grup Municipal Socialista i ALM-UM): 
 
Aprovar el projecte de denominació i regularització dels carrers i passatges particulars de 
la nova urbanització de Pinars de Murada. 
 
Nom al plànol Denominació Motiu 
vial A carrer de Sicília Comunitat d’Itàlia 
vial B carrer de Friül Comunitat d’Itàlia 
vial C carrer de Renània continuació carrer amb aquest 

nom (Alemanya) 
vial D carrer de Frisia Comunitat dels Països Baixos 
vial E carrer de la Gascunya Comunitat de França 
vial F carrer de Comualla Comunitat del Regne Unit 
vial G carrer de Lapònia Comunitat de Noruega, 

Suècia, Finlàndia i Rússia 
vial H carrer de les Illes Äland Comunitat de Finlàndia 
vial Particular 1 Passatge particular de Ladínia Comunitat d’Itàlia 
vial Particular 2 Passatge particular de la Vall d’Aosta Comunitat d’Itàlia 
vial Particular 3 Passatge particular de Lusàcia Comunitat d’Alemanya 
vial Particular 4 Passatge particular de Moràvia Comunitat de la República 

Txeca 
vial Particular 5 Passatge particular de Crimea Comunitat d’Ucraïna 
vial Particular 6 Passatge particular d’Irlanda del Nord Comunitat del Regne Unit 
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vial Particular 7 Passatge particular d’Escània Comunitat de Suècia 
vial Particular 8 Passatge particular de les Illes Fèroe Comunitat de Dinamarca 
vial Particular 9 Passatge particular de l’Illa de Man Comunitat del Regne Unit 
vial Particular 10 Passatge particular de Kosovo Comunitat de Sèrbia 
vial Particular 11 Passatge particular de Voivodina Comunitat de Sèrbia 
vial Particular 12 Passatge particular de Silèsia Comunitat de Polònia 
 
 
13. Cultura: nomenament de la plaça des Pedregar de Manacor. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa de Cultura sobre 
nomenament de la plaça des Pedregar de Manacor. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica els criteris que s’han aplicat per a la nominació dels carrers 
d’acord amb els informes que consten a l’expedient. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar el nom de Plaça des Pedregar per al nou espai públic ubicat entre els carrers del 
Cid Campeador i de Sant Rafel i el torrent de Manacor, justificat aquest nom pel topònim 
de l’antiga finca. 
 
 
14. Cultura:  nomenament de la plaça de l’Aljub de Porto Cristo. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa de Cultura sobre 
nomenament de la plaça de l’Aljub  de Porto Cristo. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica els criteris que s’han aplicat per a la nominació dels carrers 
d’acord amb els informes que consten a l’expedient. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar el nom de Plaça de l’Aljub per al nou espai públic ubicat entre els carrers Mar, 
Sant Jordi i Sant Lluís, de Porto Cristo, justificat aquest nom per l’existència en aquest 
indret d’una antiga construcció d’aquest tipus. 
 
 
15  Moció del grup municipal ALM-UM per a la realització del passeig de s’Illot que 
es va consensuar amb els veïns i entitats ciutadanes. 
 
El secretari dóna compte de la  Moció del grup municipal ALM-UM  de data 8 d’octubre 
de 2007, presentada amb el número 13137 del RGE, per a la realització del passeig de 
s’Illot que es va consensuar amb els veïns i entitats ciutadanes. 
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Text de la moció: 
 
“El passeig de s’Illot és un dels projectes que figuren al Conveni signat entre el Govern de 
les Illes Balears i el Ministeri de Medi ambient per a la millora del litoral. 
 
La passada legislatura es va consensuar un projecte de passeig entre les administracions 
implicades i diferents col·lectius i entitats representants dels veïns, comerciants i grups de 
s’Illot.  Aquest projecte va esser posteriorment alterat de forma unilateral per la Conselleria 
de Medi Ambient. 
 
Consideram una burla per als ciutadans que havien perdut moltes hores discutint i 
consensuant un projecte que després aquests s’alteràs sense ni tan sols consultar-los ho. 
 
Per tot això el grup municipal d’ALM-UM presenta, per a la seva aprovació per part del 
ple de la corporació, la següent MOCIÓ: 
 
El Ple de l’ajuntament de Manacor es pronuncia clarament a favor que es recuperi el 
projecte de Passeig de s’Illot consensuat amb les associacions i col·lectius s’illoters i per 
això insta al Govern de les Illes Balears que modifiqui el projecte de passeig que en aquest 
moment s’està tramitant a la Conselleria de Medi Ambient per tal que s’executi d’acord 
amb els veïns i entitats de s’Illot i Cala Morlanda”. 
 
La Sra. Julve Caldentey assenyala que aquesta moció es va presentar el passat dia 8 
d’octubre i que s’hauria d’haver estudiat en un ple extraordinari, però de totes maneres, 
malgrat el temps transcorregut, encara es pot debatre i votar.   Afirma que és essencial 
consensuar el projecte del passeig de s’Illot, i que aquest consens el va rompre l’anterior 
Conselleria de Medi Ambient burlant les propostes de la Comissió del passeig de s’Illot.   
Afirma que el seu grup polític té interès que s’executi el projecte que es va consensuar 
entre tots. 
 
El Sr. Amer Artigues creu que algunes de les afirmacions de la Sra. Julve Caldentey no són 
certes i recorda que fa dues legislatures es va recuperar un projecte de 1996 per aconseguir 
una subvenció de l’Estat.   Recorda que a petició del Sr. Gayà Riera en un plenari es va 
demanar que es reunís la Comissió del passeig de s’Illot per estudiar el projecte que havia 
presentat la Comissió de Medi Ambient a l’Ajuntament.  Fruit d’aquesta Comissió, en la 
que varen participar tècnics i veïnats, es va comprovar que el projecte presentat no complia 
algunes de les propostes consensuades.   També fa esment que en una Junta de Govern es 
va emetre un informe d’acord amb els informes de l’arquitecte Sr. Joan Pascual i la tècnica 
de Medi Ambient;  aquesta documentació es va remetre immediatament a la Conselleria de 
Medi Ambient.  A partir d’aquest moment, assenyala, varen produir-se una sèrie de 
declaracions polítiques, que varen enterbolir l’assumpte del passeig de s’Illot. 
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La Sra. Morey Fernández estima que s’ha de consensuar el projecte i no s’ha de fer una 
qüestió política l’execució del passeig.  Troba encertada la moció, i, en conseqüència, dona 
el seu suport. 
 
El Sr. Gayà Riera demana també que s’ha de recuperar el consens sobre el projecte 
d’execució del passeig de s’Illot i, en cas que sobressin doblers, es podrien destinar a 
millorar la zona humida que hi ha a s’Illot. 
 
El Sr. batle recorda que el primer projecte que es va presentar a la Demarcació de Costes 
va ser per obtenir una subvenció de l’Estat i que després es consensuaria el seu contingut.  
Recrimina a la Sra. Julve Caldentey que hagi faltat a la veritat, ja que el projecte actual es 
va aprovar a Madrid on ara no governa el PP.   Fa esment especial que la Junta de Govern 
va presentar al·legacions davant la Conselleria de Medi Ambient perquè el projecte 
presentat no s’ajustava al projecte consensuat. Critica que a la reunió que es va tenir entre 
representants de la Conselleria i veïnats no es convidés a l’Ajuntament, i insisteix que 
qualsevol actuació que afecti al terme municipal l’Ajuntament de Manacor té dret a 
participar-hi, al menys que els escoltin.  Estima que la introducció de la moció no és 
afortunada però està d’acord sempre que s’afegeixi al final de la moció el següent:  
“...l’Ajuntament de Manacor com a representant legítim dels seus ciutadans”. 
 
La Sra. Julve Caldentey afirma que va ser la Conselleria la que va modificar el projecte i 
que tota aquesta polèmica l’ha causada el batle quan va acusar al Govern Balear de voler 
aturar el passeig de s’Illot.  Mostra la seva contrarietat davant la posició del PP que sempre 
que el seu grup municipal presenta alguna moció, aquest grup presenta una altra 
contramoció.  
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb la moció si s’introdueix la modificació proposada i 
que és una bona solució complir el que es va acordar a la darrera Comissió del passeig de 
s’Illot. 
 
El Sr. Gayà Riera manté que no fa falta modificar la moció ja que aquesta inclou a 
l’Ajuntament. 
 
El batle creu que la Sra. Julve Caldentey s’equivoca ja que el projecte que va remetre la 
Conselleria de Medi Ambient es va informar desfavorablement i critica el to agressiu de la 
Sra. Julve. 
 
La Sra. Julve Caldentey contesta que creu que la seva intervenció no ha estat agressiva en 
cap moment i accepta que s’introdueixi el suggeriment presentat pel batle.   Finalment 
afirma que el projecte s’executarà amb el consens de tots. 
 
El Ple acorda per unanimitat: 
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Pronunciar-se clarament a favor que es recuperi el projecte de Passeig de s’Illot consensuat 
amb les associacions i col·lectius s’illoters i per això insta al Govern de les Illes Balears 
que modifiqui el projecte de passeig que en aquest moment s’està tramitant a la Conselleria 
de Medi Ambient per tal que s’executi d’acord amb els veïns i entitats de s’Illot i Cala 
Morlanda i amb l’Ajuntament de Manacor com a representant legítim dels seus ciutadans. 
 
 
16. Moció del grup municipal ALM-UM per a l’execució del centre de tecnificació de 
tennis de Manacor. 
 
El secretari dóna compte de la moció del grup municipal ALM-UM presentada en data 8 
d’octubre de 2007, amb el número 13138 del RGE, per a l’execució del centre de 
tecnificació de tennis de Manacor. 
 
Text de la moció: 
 
“En aquests moments s’està executant la primera fase del Centre de Tecnificació de Tennis 
de Manacor, projecte que ja en el seu moment va comptar amb el suport d’ALM-UM. 
 
Aquests darrers dies ha sortit a llum que la sgona fase d’aquest projecte no tenia pressupost 
per a la seva execució i que la situació econòmica que va deixar el Partit Popular en el 
Govern és molt delicada, amb un deute enorme que fa molt difícil la prossecució de 
qualsevol projecte. 
 
Tot i així hem sabut que la segona fase d’aquest projecte inclou molts d’elements superflus 
i innecessaris per al funcionament d’un centre de tecnificació, des d’ALM-UM es 
considera necessària la continuïtat d’aquest projecte ja iniciat i que s’ha de construir tots 
aquells elements necessaris perquè un centre de tecnificació de tennis pugui funcionar 
correctament. 
 
Alhora han circulat tot una sèrie de rumors sobre la futura explotació de tot el complex.  
Des d’ALM-UM es considera que aquesta concessió s’ha de fer amb la màxima 
transperència i evitant que una empresa privada pugui fer competència deslleial amb 
doblers públics als gimnasos privats que funcionen a Manacor. 
 
Per tot això, el grup municipal d’ALM-UM presenta per a la seva aprovació per part del 
ple de la corporació la següent MOCIÓ: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears perquè es 
concloguin les obres del centre de tecnificació de tennis de Manacor executant totes 
aquelles obres i instal·lacions que siguin realment necessàries per al seu correcte 
funcionament.  Alhora reclama que la posterior explotació del complex es faci de forma 
transparent i oberta a tots els ciutadans de Manacor, amb uns preus i en unes condicions 
adequats a unes instal·lacions públiques”. 
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El batle demana al grup municipal ALM-UM que retiri la moció perquè en aquests 
moments s’està negociant l’execució de les obres del centre de tecnificació de tennis de 
Manacor amb el Grup Parlamentari Popular. 
 
La Sra. Julve Caldentey pensa que aquesta negociació no té res a veure amb la moció i en 
conseqüència no la retira.  Recrimina al PP les acusacions vessades contra el nou Govern 
polític de no voler executar les esmentades obres, la qual cosa no és certa.   Afirma que per 
a l’execució de la segona fase no hi havia partida pressupostària i que ara es preveuran 
tretze milions d’euros. 
 
La Sra. Roman Quetglas dóna el seu suport a la moció i lamenta que el batle hagi perdut 
molt de temps amb intentar confondre a la gent i voler treure un rendiment polític.  
Proposa a la Sra. Julve Caldentey que s’introdueixi a la moció que la gestió del centre de 
tecnificació de tennis sigui pública.    
 
El Sr. Gayà Riera estima que tots els espais esportius han de gaudir-los tots els manacorins.  
Té clar que el Sr. Rafel Nadal és el millor icòno de Manacor, però que la gestió hauria de 
ser pública.   Recrimina a l’equip de govern que hagi perdut la concessió de la zona 
esportiva del Jordi des Recó i de fomentar les irregularitats urbanístiques. 
 
La Sra. Julve Caldentey accepta incloure a la seva moció que el govern faci el possible 
perquè la gestió del centre de tecnificació de tennis de Manacor sigui pública. 
 
El Sr. Amer Artigues assenyala amb relació a les obres que s’executen irregularment a la 
zona del Jordi des Recó que s’han suspès i anuncia que donarà el suport al batle. 
 
Passada a votació, resulten nou vots a favor (ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-
Esquerra Verds) i dotze en contra (PP i AIPC), per la qual cosa queda rebutjada. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0356791 al 0356816, ambdós inclosos. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 


